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Andreas Lier (AHK România): În privinta reciclarii, România are mult de

recuperat;doar 12% dintre deseuri se reutilizeaza

România are mult de recuperat în ceea ce priveste reciclarea, a declarat miercuri Andreas Lier, director

general BASF România, presedinte AHK România, subliniind ca doar 12% dintre deseuri se reutilizeaza,

restul fiind depozitate sau eliminate în mod necorespunzator.

 

"În privinta reciclarii, România are mult de recuperat. Numai 14% din deseurile municipale se recicleaza sau se

composteaza, restul ajunge la depozitele de deseuri. AHK a facut un studiu în 2019 si doar 25% dintre gospodarii

separa deseurile. Doar 12% din deseuri se reutilizeaza, restul se depoziteaza sau se elimina în mod

necorespunzator. Asta duce si stim toti la poluarea aerului, a apei si a solului si afecteaza sanatatea si bunastarea

cetatenilor. Din pacate nu pot decât sa confirm acest lucru. Eu locuiesc în România de doi ani, conduc BASF. Am

trait în Ucraina timp de sapte ani unde am condus BASF si problemele sunt foarte asemanatoare în domeniul

economiei circulare", a mentionat Andreas Lier, la simpozionul 'Reciclarea si managementul deseurilor', organizat

miercuri la Bucuresti.

 

El a subliniat ca "este groaznic sa te plimbi cu bicicleta prin padure si sa dai peste niste gunoaie care nu au fost

eliminate corespunzator".

 

"Am aceasta sticla în fata mea, trebuie sa o arunc la gunoiul normal pentru ca nu am un sistem adecvat de separare

a deseurilor. Vedem în lume o schimbare de paradigma de la o economie liniara la una circulara, de la energii

fosile la energii verzi cum ar fi hidrogenul verde. Firma BASF s-a angajat în mod consecvent pe aceasta cale si în

domeniul energiilor verzi planificam unul dintre cele mai mari parcuri eoliene offshore. Practic, societatea noastra

va fi alimentata de eoliene, adica vorbim de electrificarea industriei chimice. În ceea ce priveste economia

circulara, prin partenerii nostri colectam deseurile de plastic, le trasformam prin piroliza în ulei si le aducem din

nou în economia circulara, în productie", a adaugat presedintele AHK România.

 

În opinia sa, exista multe oportunitati de afaceri pentru furnizorii de servicii si tehnologie în acest domeniu.

 

"Având în vedere aceasta nevoie de recuperare în România si în contextul Green Deal-ului, având în vedere ca

multi bani intra în România, eliminarea deseurilor, reciclarea, gestionarea deseurilor, devin teme cu un potential

foarte mare de dezvoltare. Exista multe oportunitati de afaceri pentru furnizori de servicii si tehnologie. Tot mai

multe orase vor sa aiba un rol de pionierat. (...) Ne bucuram sa avem specialisti experti, reprezentanti ai politicii, ai

ONG-urilor din România. Avem astfel o gama larga de solutii în infrastructura, ne uitam la un viitor mai sustenabil

pentru orasele din România", a mai spus Andreas Lier .
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